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PROTOKÓŁ Nr XXIX/16 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 2 grudnia 2016 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 1530 do godz. 1710 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył dwudziestą dziewiątą sesję VII 

kadencji Rady Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 11 

radnych z obecnego 14 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni są radni: Maciej Gałuszka, Dariusz Klepak, 

Wacław Szozda. 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad niniejszej sesji: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

5. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2015 rok. 

6. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków oraz ustalenia dopłaty do grup taryfowych 

odbiorców za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Żurawica, 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok, 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na 2017 rok na terenie Gminy Żurawica, 

- w sprawie przystąpienia Gminy Żurawica do Podkarpackiego Stowarzyszenia 

Samorządów Terytorialnych, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie obciążenia nieruchomości gminnych 

ograniczonym prawem rzeczowym w postaci służebności przesyłu, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r. 

7. Wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące 

przedstawionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (11 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XXVII sesji z dnia 

21 października 2016 r. i z XXVIII sesji z dnia 7 listopada 2016 r. Następnie zapytał, czy ktoś 

z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonych protokołów. Przy braku pytań i uwag 

przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołów. Protokół nr XXVII/16 z sesji z dnia 

21 października 2016 r., został przyjęty jednogłośnie przy 11 głosach za, również protokół 

nr XXVIII/16 z sesji z dnia 7 listopada 2016 r., został przyjęty jednogłośnie przy 11 głosach 

za. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego o przedstawienie informację o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację 

oraz zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. Przy braku pytań 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 5 – Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2015 rok. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji o oświadczeniach 

majątkowych za 2015 rok Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych za 2015 rok, przez zobowiązanych do dokonania tej czynności pracownikach 

i radnych. Poinformował o wskazanych przez nadzór Wojewody Podkarpackiego i Urzędu 

Skarbowego w Przemyślu błędach w złożonych oświadczeniach i sprawach, co do których 

konieczne było złożenie wyjaśnień. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2015 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował Sekretarzowi Gminy za przedstawienie informacji 

oraz zapytał, czy radni lub zaproszeni goście mają jakieś pytania do przedstawionej informacji 

lub chcieliby zabrać głos w omawianej sprawie. 

Przewodniczący Rady przy braku pytań i wniosków przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

Ad. punktu 6 – Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków oraz ustalenia dopłaty do grup taryfowych odbiorców za usługi 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 

Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz 

ustalenia dopłaty do grup taryfowych odbiorców za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Żurawica i omówił przyjmowane tą 

uchwałą taryfy i wysokość dopłaty z budżetu gminy. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub 

uwagi do projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały i pozytywnej opinii Komisję Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia dopłaty do grup 

taryfowych odbiorców za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 10 głosowało za i jednym głosie wstrzymującym, uchwała 

została przyjęta. Uchwała Nr XXIX/183/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2017 rok. Omówi również zakres zmian stawek podatków 

lokalnych, które będą miały miejsce w 2017 roku i uchwały, które będą podejmowane w tym 

zakresie. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu 

procedowanej uchwały, a przy braku głosów i pozytywnej opinii Komisję Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 

W wyniku głosowania jednogłośnie przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXIX/184/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2017 

rok na terenie Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na 2017 rok na terenie Gminy Żurawica. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z zebranych ma jakieś pytania do przedstawionego 

projektu uchwały, a przy braku pytań oraz przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa potwierdzonej przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Józefa 

Chominę, poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 10 głosach za i 

jednym głosie wstrzymującym, Rada podjęła Uchwałę Nr XXIX/185/16 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie przystąpienia Gminy Żurawica do Podkarpackiego Stowarzyszenia 

Samorządów Terytorialnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Żurawica 

do Podkarpackiego Stowarzyszenia Samorządów Terytorialnych. Poinformował o fakcie, że 

stowarzyszenie skupia prawie wszystkie samorządy podkarpacia, a nasza gmina jest jedną 

z nielicznych, która nie zgłosiła do niego swojego akcesu. Koszty członkostwa 

w stowarzyszeniu to opłata jednorazowa w wysokości 100 zł, oraz opłaty roczne uzależniona 

od liczby mieszkańców obecnie w wysokości około 1 550 zł rocznie. 
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Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z zebranych ma jakieś pytania do przedstawionego 

projektu uchwały. 

Wójt Gminy Żurawicy Krzysztof Składowski potwierdził stan opisany przez Sekretarza 

Gminy, i potwierdził zasadność przystąpienia Gminy Żurawica do tego stowarzyszenia. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych wniosków i pytań oraz przy pozytywnej opinii 

Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXIX/186/16 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) zmieniającej uchwałę w sprawie obciążenia nieruchomości gminnych ograniczonym 

prawem rzeczowym w postaci służebności przesyłu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie obciążenia nieruchomości gminnych ograniczonym prawem rzeczowym w postaci 

służebności przesyłu. Wyjaśnił również powód konieczności zmiany tej uchwały wynikający 

ze rzeczywistej zmiany przebiegu światłowodu zgodnie z inwentaryzacją powykonawczą 

w porównaniu do planowanego przebiegu. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały przy 

pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach za, 

Rada podjęła Uchwałę Nr XXIX/187/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r., 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy 

Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów budżetowych z różnych tytułów o kwotę 

27 596,58 zł, zmniejszeniu dochodów budżetowych z jednego tytułów o kwotę 33 500,00 zł, 

zmniejszeniu wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 302 429,75 zł i zwiększeniu 

wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 296 526,33 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem przedstawionej uchwały. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał, co jest powodem zmniejszenia wydatków na zadaniach 

dotyczących SUW-u w Wyszatycach, oświetlenia ulicznego. Zwrócił uwagę na przygotowanie 

kalendarza inwestycji drogowych na przyszły rok, by te zadania nie były realizowane 

w ostatnim kwartale roku, lecz wcześniej   

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w zakresie się zmniejszenia wydatków na SUW 

Wyszatyce wynika to z końcowego rozliczenia prac i oszczędności powstałych w stosunku do 

planu wydatków. Zadania z zakresu oświetlenia ulicznego nie będą realizowane w bieżącym 

roku i zostaną przeniesione do budżetu przyszłego roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk zwrócił uwagę na długotrwałości okresu 

projektowania i okresów przygotowania inwestycji do realizacji. Wystąpił z wnioskiem 

o szybsze przystępowanie do realizacji zadań realizowanych w przyszłorocznym budżecie. 

Radna Regina Środek zapytała o realizację zadania dotyczącego alejek na cmentarzu 

w Buszkowicach. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w bieżącym roku to zadanie jest zaplanowane do 

zrealizowania, a jego realizacja zależy od warunków pogodowych. W okresie 

przygotowywania projektu budżetu na 2017 roku to zadanie nie było zgłoszone do realizacji. 
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W przypadku jego niezrealizowania w bieżącym roku, trzeba będzie się zastanowić na 

umieszczenie takiego zadania przy uchwalaniu budżetu na 2017 rok. 

Radny Leszek Cichy zwrócił uwagę na wzrost kosztów związanych ze zbieraniem 

i zagospodarowaniem odpadów komunalnych. Podkreślił, że mimo podniesienia stawki opłaty 

za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, przewidziana w budżecie kwota na to 

zadanie, jak i wpłaty mieszkańców nie wystarczają na opłacenie całości rzeczywistych 

kosztów. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że faktycznie notujemy kilkuprocentowy wzrost ilości 

odpadów odbieranych zarówno segregowanych jak i niesegregowanych. W zakresie na 

przykład zużytych opon, dotychczas były one odbierane za darmo, a obecnie trzeba wnosić 

opłatę tak jak za odpady segregowane. Po zmianie wysokości stawki notujemy też szereg zmian 

deklaracji przez mieszkańców w zakresie segregowania odpadów. Jest to korzystna tendencja 

ze względów ekologicznych, lecz obniża również wpływy z opłat mieszkańców. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów i wniosków w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania 

przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXIX/188/16 stanowiącą załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 7 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady odczytał fragment protokołu z obrad Rady z 20 października 2016 r. 

dotyczący przekazania sołtysom wstępnej wersji nowych statutów sołeckich, podkreślając fakt, 

że jest to wersja niepodlegająca jeszcze konsultacji na zebraniach wiejskich. Następnie 

Przewodniczący Rady poinformował o piśmie Rady Sołeckiej w Wyszatycach odnoszącym się 

do tego projektu statutu jak do poddanego konsultacją i wskazującym na inicjatywę 

uchwałodawczą w zakresie zmiany istniejącego Statutu Sołectwa Wyszatyce. Poinformował 

również, że zgodnie z obowiązującym Statutem Gminy Żurawica, Rady Sołeckie nie posiadają 

kompetencji w zakresie inicjatyw uchwałodawczych. Zawarte w tym piśmie propozycje mogą 

być jedynie potraktowane, jako uwagi do uwzględnienia przy opracowywaniu ostatecznej 

wersji nowych Statutów Sołeckich, które będą poddane konsultacjom na zebraniach wiejskich, 

odbywających się po uchwaleniu budżetu na 2017 rok na początku przyszłego  roku. 

Poinformował również, że został przygotowany wstępny projekt nowego Statutu Gminy 

Żurawica, który obecnie przekazany zostanie Radnym w celu zapoznania się z nim 

i przygotowania się do dyskusji nad jego treścią w celu opracowania projektu tego statutu, który 

zostałby przekazany pod obrady Rady Gminy Żurawica w celu jego przyjęcia również 

początkiem przyszłego roku. 

Radny Ryszard Wojtowicz zapytał o obecny stan wniosku o dofinansowanie budowy sieci 

kanalizacyjnej na zachodniej stronie gminy 

Sekretarz Gminy poinformował, że wniosek został zgłoszony do RPOWP i obecnie 

podlega on weryfikacji uzupełnieniom i wyjaśnieniom. O ostatecznych rozstrzygnięciach 

będziemy mogli mówić dopiero po ostatecznej decyzji i ewentualnym podpisaniu umowy na 

dofinasowanie tych działań. Kiedy to nastąpi to na razie trudno powiedzieć. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał o wykonanie rowu odwadniającego od drogi wojewódzkiej 

ul. 3-go Maja przy placu po byłej Spółdzielni Kółek Rolniczych do potoku Żurawianka. 

Sekretarz Gminy poinformował, że odwodnienie drogi wojewódzkiej w tym miejscu było 

konieczne, by odprowadzić z niej wody opadowe, które niszczyłyby tą drogę jak i drogę gminną 

ulicę Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Wykopano rowek odwadniający przy ogrodzeniu 

placu, pozostało jeszcze rozplantowanie ziemi i wykonanie przepustu rurowego przy wjeździe 

na plac. 
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Radny Krzysztof Jaroch wystąpił z wnioskiem o wysłanie Komisji Rewizyjnej Rady 

w celu oceny stanu przepompowni ścieków w miejscowościach nadsańskich naszej Gminy. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że wniosek zostanie uwzględniony przy planach 

pracy komisji w przyszłym roku. Zaproponował, żeby zorganizować wjazd wszystkich radnych 

w celu oględzin przepompowni w sieci kanalizacyjnej Buszkowic, Buszkowiczek, 

Bolestraszyc, Wyszatyc oraz oczyszczalni ścieków w Wyszatycach. 

Radny Leszek Cichy poruszył sprawę przyłącza wodociągowego kilku budynków przy 

ul. Prusa w Żurawicy Rozrządowej. Mieszkańcy ci wykonali na własny koszt kanalizację 

sanitarną i korzystają z własnych studni. 

Kierownik ZWK w Żurawicy Marek Petruch poinformował, że wykonanie tam sieci 

wodociągowej w formie dodatkowego przyłącza do istniejącej sieci spowoduje dalszy spadek 

ciśnienia wody w Żurawicy Górnej, a w efekcie nawet przerwy w dostawie wody na tym 

terenie. Dopiero rozwiązanie problemu okresowego braku wody w Żurawicy Górnej pozwoli 

na wykonanie sieci i przyłączy tych budynków. Przedstawił również informacje o stratach 

wody na istniejącej gminnej sieci wodociągowej. 

Sołtys Żurawicy Janusz Rabka zwróciła uwagę na zgromadzone odpady po 

termomodernizacji budynku UG w Żurawicy przy ulicy Mickiewicza oraz konieczności 

zabezpieczenia studni przy ul. Marcina Króla. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że oba zgłoszenia zostaną zbadane i w miarę możliwości 

podjęte zostaną działania by usunąć odpady i zabezpieczyć studnię. 

Radny Antoni Wołoszyn zapytał czy w dalszym ciągu są obniżane dotacje do przedszkoli 

niepublicznych. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na bieżąco podejmowane są działania aktualizujące 

stany osobowe dzieci w przedszkolach oraz plany kosztowe dotyczące utrzymania dzieci 

w przedszkolach publicznych, będące podstawa określenia wysokości dotacji na dziecko 

uczęszczające do przedszkoli niepublicznych, co w niektórych przypadkach wywołuje skutki 

finansowe. 

Radny Józef Chomina zwrócił się z prośba o obecność na najbliższych zebraniach 

wiejskich Kierownika ZWK w Żurawicy Pana Marka Petrucha. 

Wójt Gminy Żurawicy poinformował, że przy zwoływaniu najbliższych zebrań wiejskich 

po uchwaleniu budżetu na 2017 rok, co powinno nastąpić w miesiącu styczniu 2017 roku, 

będziemy zapraszać do uczestnictwa w zebraniach Kierownika ZWK w Żurawicy. 

Radna Regina Środek przypomniała, że poprzedniej sesji prosiła o przygotowanie 

zestawienia wydatków inwestycyjnych z podziałem na poszczególne sołectwa. Zestawienie to 

będzie bardzo przydatne przy rozmowach na temat budżetu na 2017 rok. 

Skarbnik Gminy poinformował, że kończone jest obecnie przygotowanie takiego 

zestawienia i w poniedziałek można będzie je odebrać. 

 

Ad. punktu 8 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef 

Pukajło zamknął obrady XXIX sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

 

                                                                  Józef Pukajło 

Protokół sporządziła: 

Ryszard Kostelecki 


